
 PROTOKÓŁ Nr XXXVI /18

z obrad XXXVI  sesji  VII kadencji Rady Gminy Lubasz

odbytej w dniu  25 stycznia  2018 roku godz. 14.00

Obradom sesji  przewodniczyła  Pani  Żaneta Andrzejewska  – Przewodnicząca  Rady Gminy Lubasz.

Sesja odbyła się w sali sesyjnej Urzędu Gminy w Lubaszu.

W sesji wzięli udział radni, sołtysi i zaproszeni goście wg załączonej listy obecności. 

Ad.  1a      P  rze  wodnicząca  Rady  Gminy  na  podstawie  art.  20  ust.  1  ustawy  z  dnia  08  marca

1990 roku o samorządzie gminnym otworzyła  obrady  XXXVI  sesji VII kadencji Rady Gminy Lubasz.

Stwierdziła, że na podstawie listy obecności na 15 radnych ustawowego składu obecnych jest 14

radnych  i  Rada  jest  władna  do  podejmowania  prawomocnych  uchwał.  Następnie  serdecznie

powitała Wójta Gminy, Z-cę Wójta,  Skarbnika  i  Zastępcę Skarbnika.  Ponadto bardzo serdecznie

powitała wyróżnionych w konkursie na najładniejszą ozdobę bożonarodzeniowym  

- Viole=ę i Romana Chmielnik

- Małgorzatę i Przemysława Gacek

- Mariolę i Stanisława Karniszewskich 

- Bożenę i Jerzego Nobik

- Danutę i Andrzeja Nowak

Z w/w obecna była Pani Bożena Nobik oraz Pani Weronika Nowak reprezentująca rodziców. 

Przewodnicząca powitała także Pana Krzysztofa Tomczyka Prezesa Gminnego Zakładu Komunalnego 

druha  Stanisława Hermana  Prezesa  Zarządu Oddziału  Gminnego  Ochotniczych  Straży  Pożarnych,

wszystkich dyrektorów jednostek organizacyjnych, radnych oraz pozostałych przybyłych na  sesję. 

Na Sekretarza obrad zaproponowała kolejnego radnego z listy obecności Pana Andrzeja Buśko,  który

wyraził zgodę aby być sekretarzem obrad. 

W wyniku głosowania, jednogłośnie Sekretarzem obrad został wybrany Pan Andrzej Buśko.  

Ad.1b przedstawienie porządku obrad,

Przewodnicząca stwierdziła, że porządek obrad został radnym doręczony z materiałami na  sesję.

Przewodnicząca poddała pod głosowanie porządek obrad, który  przyjęto jednogłośnie.  Porządek

obrad przedstawia się następująco:  
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1.  Sprawy regulaminowe 

a) otwarcie, stwierdzenie qorum i wybór sekretarza obrad,

b) przedstawienie porządku obrad.

c) przyjęcie protokołu z obrad XXXIV sesji Rady Gminy 

d) informacja o realizacji uchwał podjętych w trakcie  XXXIV sesji Rady Gminy

e) informacja Wójta o działaniach między sesjami

2. Podsumowanie konkursu na najładniejszą ozdobę bożonarodzeniową 

3. Sprawozdanie Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej

4. Podjęcie uchwał w sprawie:

4.1. uchwalenia Statutu Gminnego Ośrodka pomocy Społecznej w Lubaszu

4.2. określenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w ośrodkach wsparcia i

mieszkaniach chronionych

4.3.  regulaminu  wynagradzania  nauczycieli  zatrudnionych  w  szkołach  i  przedszkolach

prowadzonych przez Gminę Lubasz

4.4. wprowadzenia opłaty targowej

4.5. nabycia działki

4.6 ustalenia dopłat do taryfy za zbiorowe odprowadzanie ścieków

4.7.  uchwalenia  Wieloletniego  Planu  Rozwoju   i  Modernizacji  Urządzeń  Wodociągowych

i Kanalizacyjnych  na lata 2018 – 2020 Gminnego Zakładu Komunalnego Spółka z o.o.

4.8.  zmian w uchwale budżetowej 2018r.

4.9. ustalenia roku jubileuszowego w Gminie Lubasz 

5. Interpelacje i zapytania radnych.

6. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych

7. Wolne wnioski i informacje.
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8. Zakończenie obrad

Ad. 1c przyjęcie protokołu z obrad XXXIV sesji Rady Gminy

Przewodnicząca stwierdziła, że Sekretarzem, obrad XXXIV sesji Rady Gminy Lubasz był Marian Mirek.

Poprosiła Pana Mariana  o  przedstawienie protokołu z obrad poprzedniej sesji, która odbyła się w

dniu 29 grudnia 2017 roku.  

Zabierając głos Pan Marian stwierdził,  że zapoznał się z protokołem z obrad ostatniej sesji,  który

odzwierciedla jej przebieg. Zawnioskował o jego przyjęcie bez odczytywania. 

Radni nie wnieśli uwag i w wyniku głosowania protokół  z obrad XXXIV  sesji przyjęto jednogłośnie

bez odczytywania. 

Ad. 1d. Informacja o realizacji uchwał z XXXIVsesji   

Przewodnicząca RG stwierdziła,że informację radni  otrzymali na posiedzeniu komisji. Zapytała czy

radni mają jakieś uwagi lub pytania? Pytań nie było. W związku z tym, że pytań nie było poprosiła

Wójta o informację 

    

Ad.1 e/informacja o działaniach Wójta w okresie między sesjami 

Zabierając głos Wójt Gminy powiedział:  „Szanowni Państwo !

Od ostatniej  zwyczajnej  sesji  Rady Gminy nie  minął  jeszcze  miesiąc.  W międzyczasie  odbyła  się

nadzwyczajna sesja zwołana w związku z koniecznością uregulowania spraw przekazywania dotacji

dla  niepublicznych  placówek  oświatowych  wywołanych  zmiana  przepisów  prawa  tj.  ustawy  o

finansowaniu zadań oświatowych. Drugą z uchwał podjętych na tej sesji  była uchwała w sprawie

zaciągnięcia kredytu zabezpieczającego finansowanie zadania budowy oczyszczalni  ścieków. Koszt

kredytu przekracza wartości określone w art.11 pkt 8 ustawy Prawo Zamówień Publicznych i dlatego

należy ogłoszenie o przetargu umieścić za pośrednictwem dziennika Urzędowego Unii Europejskiej.

Terminy z tym związane są  o  wiele  dłuższe aniżeli  przy  zwykłym zamówieniu,  stąd potrzeba  jak

najwcześniejszego opublikowania ogłoszenia. Początek roku jest bardzo pracowitych okresem. Wiąże

się z  potrzeba zakończenia  dokumentacyjnego i  finansowego roku poprzedniego oraz  wdrożenia

nowego  budżetu  na  dany  rok.  Tak  samo  jest  i  w  roku  2018.  Trwają  prace  nad  rozliczeniem

inwentaryzacji majątku wg stanu na dzień 31 grudnia 2017r., przyjmowaniem na stan ewidencyjny
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środków trwałych powstałych w 2017 roku.  Jednocześnie realizowany jest już budżet roku 2018.

Najważniejszymi zagadnieniami, których rozwiązania szukaliśmy w tym czasie były :

1.Trwa  realizacja  zadania  inwestycyjnego  budowy  nowej  oczyszczalni  ścieków  w  Stajkowie.  To

kluczowe  zadanie  roku  2018.  Po  okresie  tzw.  „falstartu”  staramy  się  tak  prowadzić  proces

inwestycyjny, aby zaległości około dwumiesięczne zredukować do minimum. Udało się już nadrobić

około 1 miesiąc z tych zaległości. Prace toczą się  w chwili  obecnej  na zadawalającym poziomie.

Przygotowujemy się do pierwszej płatności, która nastąpi po wykonaniu 50% zadania. Szacujemy, że

będzie to miesiąc marzec br.

2. Zgodnie z zawartą umową na realizację zadania przebudowy budynku gospodarczego przy Szkole

Podstawowej w Lubaszu w systemie  „zaprojektuj  – wybuduj” Wykonawca przedstawił  koncepcję

rozbudowy i  przebudowy. Przypomnę, że w ramach inwestycji  budynek ma zostać rozbudowany i

przebudowany, a po przebudowie uzyska on funkcję związaną z prowadzeniem zajęć dla  osób z

niepełnosprawnością.  Znajdzie  w  tym  budynku  miejsce  sala  do  zajęć  polisensorycznych,  sala

rehabilitacyjna  wraz  z  zapleczami,  dwa  gabinety  do  nauczycieli  specjalistów  przeznaczone  do

dawnych zajęć indywidualnych z uczniami, zaplecze sanitarne. Powierzchnia zabudowy to ok. 107,74

m2 , a koszt budowy 547.350,-zł bru=o, co daje koszt 1 m2 na poziomie ok. 5.080,-zł. Przypomnę, że

kwota ta obejmuje także wykonanie dokumentacji projektowo- kosztorysowej w oparciu o program

funkcjonalno – użytkowy będący elementem przetargu.

3. Przygotowujemy się do zebrań wiejskich sprawozdawczych. Opracowany harmonogram obejmuje

odbycie zebrań we wszystkich wsiach soleckich w okresie od 27 lutego do 16 marca br. 

4. W dniu 11 stycznia br. odbyło się posiedzenie Rady Nadzorczej spółki Gminny Zakład Komunalny.

Na tym posiedzeniu zatwierdzono treść porozumienia dotyczącego spłaty zadłużenia spółki wobec

budżetu gminy. Po podsumowaniu roku 2017 oraz wpłaty dokonanej przez spółkę w dniu 8 stycznia

2018r. zadłużenie spółki wobec budżetu gminy z tytułu umowy dzierżawy wynosi łącznie 331.061,34

zł + należne odsetki w wysokości 8.543,06 zł . Kwota ta została rozłożona w porozumieniu na 36 rat

płatnych do ostatniego dnia miesiąca i wynosi 7.736,10 zł należności głównej, 1459.90 zł podatku

VAT.  Odsetki  zaprojektowane  zostały  do  spłaty  w  ostatniej  racie  i  mogą  zostać  umorzone  po

uprzednim wniosku dłużnika. Mówiąc o naszej spółce pragnę podkreślić, że jej sytuacja finansowa,
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aczkolwiek daleka od tej w której  chcielibyśmy aby się znajdowała, jest o wiele bardziej stabilna

aniżeli w roku ubiegłym. Spółka nie posiada zaległości, za wyjątkiem oczywiście tych wobec budżetu.

Mankamentem dla spółki jest brak głównego księgowego zatrudnionego na etat. Kolejne nabory na

to stanowisko nie przynoszą rozstrzygnięć. Spółka przygotowuje się do złożenia wniosku do Wód

Polskich o ustalenie taryfy za wode i odprowadzenie ścieków. W tym celu pod obrady dzisiejszej sesji

skierowany  został  projekt  uchwały  w  sprawie  Wieloletniego  Planu  Rozwoju  i  Modernizacji  Sieci

Wodociągowych i Kanalizacyjnych. Kwoty wynikające z tego planu stanowią bowiem jedna z podstaw

skalkulowania taryfy. Obecna taryfa będzie obowiązywała jeszcze tylko przez pół roku 2018 roku. W

marcu  spółka  musi  skierować  opracowany  wniosek  o  zatwierdzenie  taryfy  do  Państwowego

Gospodarstwa Wodnego Wody Polskie, które od 1 stycznia 2018 roku przejęło  kompetencje rad

gmin do zatwierdzania taryf.

5.  Pragnę poinformować za  Państwa pośrednictwem mieszkańców Gminy Lubasz, iż  wypełniając

oczekiwania  w  zakresie  odbioru  zużytych  baterii  oraz  drobnego  sprzętu  elektrycznego  przy  ul.

Szkolnej w Lubaszu (przy parkingu autobusów szkolnych Szkoły Podstawowej) został posadowiony

specjalny  pojemnik  z  przeznaczeniem  na  zbiórkę  małogabarytowego  sprzętu  elektrycznego

i  elektronicznego.  Jest  to  pierwszy  i  zapewne nie  jedyny tego  typu mobilny  pojemnik  w naszej

gminie. Kolejne lokalizacje takich pojemników będą planowane zgodnie z Państwa oczekiwaniami,

które  to  można  zgłaszać  w  Urzędzie  Gminy  w  Lubaszu.  Ten  punkt  jest  niezależny  od  Punktu

Selektywnej  Zbiórki  Odpadów  Komunalnych  prowadzonego  w  Sławienku  przez  Gminny  Zakład

Komunalny Sp. z o. o. , który przyjmuje odpady komunalne zbierane w sposób selektywny.

6.  W Szkole  Podstawowej im.  płk.  Franciszka  Bartoszka  w Jędrzejewie  miało  miejsce  wyjątkowe

spotkanie  poświęcone  opiece  nad  zwierzętami,  ze  szczególnym  podkreśleniem  ich  złego

traktowania, porzucania i maltretowania. Drugim ciekawym tematem było ratowanie polskiej rasy

psów – owczarków podhalańskich. Wprowadzając w tematykę spotkania Dyrektor Szkoły Pani Maria

Grębka uzasadniła , dlaczego tak ważne jest mówienie o godnym traktowaniu psów, aby posiadanie

czworonożnego  przyjaciela  nie  kończyło  się  w  schronisku  dla  zwierząt.  Prelekcję  o  jednej

z najpiękniejszych z polskich ras - owczarkach podhalańskich przygotowała Pani Mirosława Lehnert -

przedstawicielka  Fundacji  „BONO”  z  Poznania.  Uczniowie  i  nauczyciele  wspólnie  z  gośćmi

w skupieniu wysłuchali informacji na temat godnego traktowania zwierząt, a w szczególności psów,
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wiele informacji dotyczyło owczarków podhalańskich, ich zdolności i zwyczajów. Należy zaznaczyć, iż

spotkanie miało charakter charytatywny, dlatego każdy z przybyłych gości przekazał również na rzecz

fundacji okazałe worki z karmą. Dzieci szkolne i przedszkolne wraz z rodzicami włączyli się w akcję

pomocy, przynosząc do szkoły karmę oraz pluszowe maskotki i zabawki.

7.  Śpiewanie  kolęd  to  jeden  z  najbardziej  utrwalonych  w  naszym kraju  sposobów  świętowania

Bożego Narodzenia. Najliczniejszym spotkaniem kolędowym w Powiecie Czarnkowsko-Trzcianeckim

w  święto  „trzech  króli”  był  VI  Lubaski  Przegląd  Zespołów  Śpiewaczych  Seniorów  HEJ  KOLĘDA,

KOLĘDA.  Przegląd,  podobnie  jak  w  latach  poprzednich,  zorganizowało  Towarzystwo  Seniorów

SŁONECZKO we  współpracy  z  Gminnym  Ośrodkiem Kultury.  Novum tegorocznego  przeglądu  był

Koncert  Kolęd  Polskich  w  wykonaniu  studentów  i  absolwentów  Uniwersytetu  Muzycznego

w Poznaniu pod dyrekcją prof. Tomasza Zagórskiego. Młodym artystom śpiewakom, laureatom wielu

fesZwali i konkursów towarzyszył Zespól Folklorystyczny MARYNIA z Wronek oraz Zespół Trębaczy

Myśliwskich z Goraja. Wspólne zaśpiewanie kolęd przez artystów śpiewaków i seniorów amatorów

w  końcowej  części  koncertu  stworzyło  wyjątkową  atmosferę.  Sprawiło,  że  wszyscy  poczuli

gwiazdkowy  nastrój  kojarzący  się  ze  wspomnieniami  z  dzieciństwa,  poczuli  szczególną  bliskość,

radość ze spotkania przy choince w gronie innych śpiewających. Przegląd zakończono wręczeniem

okolicznościowych statuetek, dyplomów i upominków .

8. W lubaskiej hali odbył się turniej tenisa stołowego. Do Lubasza przyjechało blisko 60 zawodników

i zawodniczek z mi.in: Rogoźna, Poznania, Krzyża Wielkopolskiego, Świnoujścia, Szczecina, Śmigla,

Hamburga, Stargardu, Białośliwia, Czarnkowa, Trzcianki i Szamotuł. Nasi zawodnicy walczyli zacięcie

i w kategorii weteranów Maciej Stachowiak zajął III miejsce, w kategorii do 18 lat Maciej Buśko był

drugi,  a  w  kategorii  dziewcząt  Angelika  Nowak  zwyciężyła.  Bardzo  cieszy  postawa  zawodników

z naszego klubu, którzy poradzili sobie świetnie w tak mocno obsadzonym turnieju. 

9. Pod koniec grudnia  w jednej  z  kancelarii  notarialnych w Czarnkowie trzech fundatorów Anna

Łopatko,  Krzysztof  Wiza i  Robert  Ratajczak  założyło Fundację  Zdrówko na  rzecz  rozwoju Zespołu

Zakładów  Opieki  Zdrowotnej  w  Czarnkowie.  Tym  samym  czarnkowska  lecznica,  podobnie  jak

trzcianecka, będzie miała własną organizację wspierającą lokalną służbę zdrowia. Fundację Zdrówko

na  rzecz  rozwoju  Zespołu  Zakładów  Opieki  Zdrowotnej  czeka  teraz  cały  proces  rejestracyjny
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w  Krajowym Rejestrze  Sądowym. Fundacja  Zdrówko na  rzecz  rozwoju ZZOZ w Czarnkowie  swój

zasięg działania będzie miała na terenie gmin Czarnków, Lubasz, Połajewo, Wronki oraz na terenie

miasta Czarnków.

10. W sobotę 13 stycznia lubaska hala widowiskowo-sportowa zamieniła się w operetkę. Gminny

Ośrodek Kultury  zorganizował Wiedeńską Galę  Noworoczną w wykonaniu Królewskiej Orkiestry z

Odessy z udziałem mistrzowskich głosów, jakie prezentowali soliści Narodowej Operetki w Kijowie

oraz Sceny Lwowskiej, a także Tancerze Narodowego Teatru Opery i  Baletu w Odessie. Wspaniali

artyści, światowe głosy, bogactwo strojów, nowatorstwo choreografii wzbogacone pięknym tańcem

par baletowych sprawiły, że dla widzów była to prawdziwa uczta muzyczna, a bisom nie było końca.

11. W piątek, 19 stycznia odbyły się w Lubaszu Powiatowo - Gminne Obchody Rocznicy Powstania

Wielkopolskiego. Młodzież, nauczyciele, wielu zaproszonych gości i  mieszkańcy Lubasza uczcili już

tradycyjnie  wydarzenia  sprzed  lat.  Najpierw w godzinach  porannych złożono  kwiaty  pod tablicą

 ppłk. Zdzisława Orłowskiego w budynku szkoły podstawowej.

Na  zorganizowaną  uroczystość  przybyli:  posłanka  na  Sejm  RP  pani  Małgorzata  Janyska,

przedstawiciele  władz  samorządowych  powiatu  pod  przewodnictwem  wicestarosty  Jacka

Klimaszewskiego,  władze naszej gminy .  Obecni byli  burmistrzowie, wójtowie, sołtysi  i  dyrektorzy

szkół, związanych z powstaniem wraz z pocztami sztandarowymi z całego powiatu. Obecni byli także:

Komendant  Powiatowej  Policji  pan  Piotr  Ryżek  oraz  Zastępca  Komendanta  Powiatowej  Straży

Pożarnej – Adam KoZuszko. Swoją obecnością zaszczycił nas też pan Tadeusz Stachowski – prezes

Towarzystwa  Pamięci  Powstania  Wielkopolskiego  1918/1919  koło  w  Czarnkowie.  Obchody

rozpoczęły  się  tradycyjnie  już  mszą  świętą  w  Sanktuarium Narodzenia  NMP Królowej  Rodzin  w

Lubaszu. Mszę w intencji  Powstańców Wielkopolskich,  nauczycieli,  pracowników i uczniów szkoły

odprawił  i  homilię  wygłosił  ks.  Andrzej  Magdziarz  –  Kustosz  Sanktuarium.  Z  kościoła  nastąpił

przemarsz na cmentarz pod pomnik powstańców i ppłk. Orłowskiego, gdzie złożono kwiaty, czcząc

pamięć wszystkich poległych w czasie wyzwoleńczych walk, jak i tych, którzy przeżyli powstanie, ale

wrócili  do  tej  ziemi  po  latach  –  już  na  zawsze.  Druga  część  uroczystości  odbyła  się  na  hali

widowiskowo- sportowej.Przemówienia przypomniały  wydarzenia sprzed lat  i  dały świetną lekcję

historii  z  pouczającym morałem, aby pamiętać o wydarzeniach sprzed 99 lat. W czasy Powstania
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Wielkopolskiego  mogliśmy  chociaż  na  chwilę  przenieść  się  dzięki  inscenizacji  historyczno  –

patriotycznej,  wystawionej  przez  uczniów.   Można  było  także  obejrzeć  okolicznościową wystawę

fotograficzną pt. „Powstanie Wielkopolskie na terenie gminy Lubasz i okolic” oraz „ Gmina Lubasz

w starej fotografii”. 

12.Tradycją  stało  się  huczne  obchodzenie  w Dębem Dnia  Babci  i  Dziadka.  Nie  mogło zabraknąć

i  w  tym  roku  w  kalendarzu  imprez  sołectwa  tego  święta.  Na  początku  tej  uroczystości  dzieci

z przedszkola w Dębem przedstawiły program artystyczny. Dzieci pięknie zaśpiewały, zatańczyły a na

koniec babciom i dziadkom złożyły życzenia , podobnie jak i  Rada Sołecka wsi  oraz ja w imieniu

samorządu  Gminy.  Tą  część  uroczystości  zakończyło  wzniesienie  przez  zebranych  pamiątkowego

toastu, a następnie zebrani doskonale bawili  się przy dźwiękach muzyki. Podczas imprezy można

było obejrzeć wystawę fotografii Sławomira Łapawy pn. "Dębe za dawnych czasów". Dzień Dziadka i

Babci  czczono  także  w  innych  szkołach  i  przedszkolach  w  naszej  gminie.Wszystkim  babciom

i dziadkom życzymy wiele zdrowia i zadowolenia z wnuków."

Marek  Wicher  zapytał  czy  można  obejrzeć  dokumentację  na  przebudowę  tego  budynku  za

przedszkolem w Urzedzie Gminy?

Wójt Gminy – można obejrzeć. Dwa tygodnie temu odbyło się spotkanie  spotkanie na sali sesyjnej

na które zaproszeni byli nauczyciele, pedagodzy, dyrektor szkoły i szefowie stowarzyszeń działających

na  rzecz  osób  niepełnosprawnych   z  wykonawcą,  projektantem.  Projekt  jest  jeszcze

w dopracowywaniu i można go obejrzeć w dziale inwestycyjnym. 

Ad.2.  Podsumowanie konkursu na najładniejszą ozdobę bożonarodzeniową      

Przewodnicząca  poinformowała,  że  w  roku  bieżącym  podobnie  jak  w  ubiegłym  ogłoszono

i rozstrzygnięto konkurs na najładniejsza  ozdobę bożonarodzeniową.  Następnie  odczytała  protokół

Komisji  z tego konkursu, który stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Następnie Wójt Gminy poprosił wyróżnionych sołtysów i mieszkańców indywidualnych, którym wraz

z Z-cą Wójta i Przewodnicząca Rady Gminy wręczono wyróżnienia, upominki i kwiaty. W zastępstwie

sołtysa  wsi  Kruteczek  i  mieszkanki  Kruteczka  wyróżnienie  odebrała  radna  Magdalena  Janc-

Węglewska. 
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Ad.   3. Sprawozdanie Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej  

Temat  omówiła Pani Kierownik  Jadwiga Kazińska.  Zgodnie z obowiązującymi przepisami Kierownik

Ośrodka składa Radzie Gminy sprawozdanie z realizacji  zadań Ośrodka Pomocy za rok poprzedni.

Ośrodek Pomocy jest jednostką organizacyjną Gminy Lubasz powołaną do realizacji zadań z szeroko

pojętego  zabezpieczenia  społecznego.  Swoje  zadania  realizuje  na  podstawie  obowiązujących

przepisów.  Zadania  realizowane  są  z  blisko  dwudziestu  ustaw,  jedne  z  ważniejszych  to  ustawa

o pomocy społecznej,  o  świadczeniach rodzinnych, świadczeniu wychowawczym mowa tu o 500

Plus.Wymienione ustawy generują  największe skutki  finansowe.  GOPS działa  także na  podstawie

innych ustaw. Ośrodek Pomocy realizuje zadania w kilku obszarach;

1.przyznaje i wypłaca przewidziane ustawami świadczenia socjalne (obsługuje ok. 1000 rodzin)

2.rolą w pomocy jest diagnozowanie środowisk i prowadzenie szeroko rozumianej pracy socjalnej

3.organizuje  tez  różnorodną  pomoc  rodzinom i  osobom w celu  odzyskania  zdolności  tych  osób do

lepszego funkcjonowania w społeczeństwie.

W  celu  realizacji  zadań  Ośrodek  pomocy  współpracuje  z  różnymi  podmiotami,  instytucjami,

organami  samorządu gminy,  organem wojewody,  marszałka,  z  placówkami oświatowymi,  sądem,

prokuraturą,  policja,  placówkami  służby  zdrowia,  Stowarzyszeniami,  fundacjami  oraz  innymi

podmiotami wspierającymi działalność pomocy społecznej. 

Oby zadania mogły być realizowane niezbędna jest kadra, Ośrodek zatrudniał w minionym roku 11

pracowników.

W minionym roku Ośrodek wydatkował środki finansowe w wysokości 10.368.162.00, w tym

-  z budżetu wojewody  w wysokości 9.480.896,00 zł,

- z budżetu gminy kwota w wysokości  789.782,00 zł.

GOPS już od kilkunastu lat realizuje  świadczenia rodzinne, pomoc ta przysługuje na wniosek strony

i po spełnieniu kryterium dochodowego realizowany jest zasiłek -  z tej formy pomocy skorzystały

332 rodziny i wydatkowano kwotę 1.250.691,00 zł 

Kolejne świadczenia, które realizował  Ośrodek to:
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1)  zasiłki pielęgnacyjne - skorzystało 147 osób wydatkowano 278.613,00 zł

2) świadczenie pielęgnacyjne - skorzystały 42 rodziny, a wydatkowano kwotę 673.474,00 zł

3) specjalny zasiłek opiekuńczy -  skorzystało 14 rodzin na co wydatkowano 75.678,00 zł  

4) świadczenie rodzicielskie - skorzystały 32 rodziny  na kwotę 350.341,00 zł

5) odrębną grupą świadczeń jest zasiłek dla opiekuna -  skorzystało z tej formy pomocy 8 rodzin na co

wydatkowano kwotę w wysokości 53.040,00 zł

Ośrodek  opłacał  także  składki  emerytalno  rentowe  oraz  składki  zdrowotne  od  osób,  które  nie

podlegały ubezpieczeniu z innego tytułu.

Od 2016r Osrodek realizuje program Rodzina 500 Plus. Jest to również pomoc na wniosek. Z pomocy

skorzystały 642 rodziny, a  wydatkowano na świadczenie wychowawcze kwotę 5.937.689,00 zł

Ośrodek Pomocy realizował też zadanie wynikające z ustawy o pomocy uprawnionym do alimentów.

Z funduszu alimentacyjnego skorzystało 30 rodzin - wydatkowano kwotę 127.040,00 zł

Konsekwencją wypłaty FA jest rozliczanie wpłat  od dłużników alimentacyjnych, w minionym roku

wpłynęła  kwota  50.123,00  zł.  Ośrodek  ma  obowiązek  prowadzić  działania  z  dłużnikami

alimentacyjnymi w minionym okresie prowadzono działania z 18 dłużnikami.

 GOPS realizuje też rządowy program dla rodzin wielodzietnych,  mowa tu o karcie dużej rodziny  - w

minionym roku wydano 88 kart DR.

Kolejne działania wynikają z ustawy o pomocy społecznej. Zadaniem własnym gminy jest kierowanie

osób  wymagających  całodobowej  opieki  do  DPS.  W  minionym  roku  przebywało  dziesięcioro

podopiecznych. Koszt pobytu  tych osób w DPS wynosił 237.726.00 zł

Z wymienionej ustawy realizowane były też inne świadczenia tj.  zasiłek stały, zasiłek okresowy oraz

zasiłek celowy. Skorzystało z tych form pomocy 215 osób. Łącznie wydatkowano na zasiłki  kwotę

325.758,00 zł. Ponadto realizowany był rządowy program pomocy państwa w zakresie dożywiania.

Łącznie  z  programu  skorzystało  219  osób,   a  koszt  dożywiania  wyniósł  80.000,00  zł.  Do  zadań

obowiązkowych należy także zabezpieczenie usług opiekuńczych osobom tego pozbawionych. Z  tej
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formy  pomocy  skorzystały  cztery  rodziny.  Łącznie  wydatkowano kwotę  na  usługi  specjalistyczne

kwotę 19.560,00 zł oraz 24.434,00 zł na usługi podstawowe.

Na terenie naszej gminy są też osoby bezdomne. Schronienia w minionym roku udzielono dwom

osobom, zostały one umieszczone za ich zgodą w schronisku Monar Markot w Pile, a  koszty pobytu

wyniosły 6700, zł.

Realizując  ustawę  o  wspieraniu  rodziny  i  systemie  pieczy  zastępczej  Ośrodek  pokrywa  wydatki

związane z umieszczeniem dzieci w rodzinie zastępczej.  W 2017 roku były  to  trzy  rodziny, które

pełniły funkcje pieczy zastępczej. Koszt wyniósł 9.572,00 zł.

Zgodnie z tą ustawą zatrudniany jest tez  asystent rodziny -  ze  wsparcia asystenta  skorzystało  20

rodzin.

Ważnym działaniem Ośrodka jest praca Zespołu Interdyscyplinarnego. Do zespołu w ubiegłym roku

wpłynęły 3 NK, zostały one założone przez policje w związku ze stosowaniem przemocy w rodzinie.

Kolejne działania Ośrodka to zadania wynikające z rozeznanych potrzeb w gminie;

W minionym roku był organizowany wypoczynek letni dla dzieci i młodzieży, dzieci z naszej gminy

wypoczywały w Ustroniu Morskim i Dźwirzynie.

Ośrodek koordynował też badania profilaktyczne, mieszkańcy mogli skorzystać z bezpłatnych badań,

przeprowadzonych w Mamobusie /profilaktyka raka piersi/, Cytobusie /badania cytologiczne/ oraz

badanie  słuchu w Słuchobusie. Kontynuowane też były szczepionki  przeciw zakażeniom wirusem

brodawczaka ludzkiego HPV oraz dzięki porozumieniu z Urzędem Marszałkowskim przeprowadzone

zostały badania na wczesne wykrycie raka jelita grubego oraz prostaty.

Organizowana też jest pomoc dla osób niepełnosprawnych,  w ramach współpracy z PCPR osoby

niepełnosprawne mogą  korzystać z  różnych form dofinansowania,  takich  jak  dofinansowanie  do

uczestnictwa  w  turnusach  rehabilitacyjnych,  w  zakupie  przedmiotów  ortopedycznych,  sprzętu

rehabilitacyjnego, likwidacji barier architektonicznych.

W  miesiącu  wrześniu  Ośrodek  był  współorganizatorem  Spotkania  integracyjnego  dla  osób

niepełnosprawnych  o  zasięgu  powiatowym.  Spotkanie  miało  na  celu  integracje  z  osobami

niepełnosprawnymi oraz pokazanie, że osoba sprawna inaczej może wyruszyć w piękny rejs droga
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wodną.   Do Lubasza  zjechało blisko 200 osób niepełnosprawnych z Drawska Połajewa,  Trzcianki,

Czarnkowa, Gębic i Lubasza. Dla uczestników zorganizowano posiłek, była kiełbaska z grilla i do kawy

drożdżówka. Cała impreza była sponsorowana, wędlinę pozyskano od trzech zakładów masarskich

z Połajewa, a drożdżówki z miejscowego zakładu piekarniczego Sendal.

W  okresie  przedświątecznym  organizowane  są  zbiorki  żywności,  we  wszystkich  placówkach

handlowych  na  terenie  całej  gminy  oraz  w  Markecie  Mila  i  Lewiatan.  Akcje  wzmacniają

wolontariusze ze szkolnego koła Caritas oraz harcerze ze Szkoły Podstawowej. Z zebranej żywności

organizowane są paczki, które pracownicy Ośrodka dostarczyli dla osób potrzebujących.    

Kolejne działanie to odwiedziny w okresie przed świątecznym podopiecznych w DPS, to już tradycja

ze kierownictwo gminy wraz z pracownikami Ośrodka odwiedza z życzeniami i upominkami naszych

podopiecznych w Domach Pomocy Społecznej.

Zorganizowane  też  zostało  spotkanie  wigilijne  dla  osób  starszych,  samotnych  i  bezdomnych,  na

uroczystość przybyło blisko 90 osób,  osoby samotne były  w towarzystwie  sołtysów.  Uroczystość

uświetniły władze samorządowe i  kościelne. Była wieczerza wigilijna, Jasełka przygotowane przez

siostrę  Marie  ze  Zgromadzenia  Sióstr  oraz  wspólne  kolędowanie  z  zespołami  śpiewaczymi

Lubaszanki i Borówczanki.

Ponadto  Osrodek  realizuje  projekt  ze  środków  Wielkopolskiego  Regionalnego  Programu

Operacyjnego  2014-2020  (projekt  realizowany jest  w partnerstwie  z  PCPR).  W ramach projektu

zorganizowano  wsparcie  do  usług  opiekuńczych,  zatrudniono  asystenta  osobistego  osoby

niepełnosprawnej. Usługi dostosowane są do potrzeb osób niepełnosprawnych. Ze środków projektu

zakupiono  sprzęt  rehabilitacyjny,  który  stanowi  wyposażenie  salki  rehabilitacyjnej.  Uroczyste

otwarcie salki odbyło się 21 marca ubiegłego roku, oficjalnego otwarcia dokonał Pan Wójt Gminy

Lubasz, dyrektor szkoły, przedstawiciele stowarzyszeń osób niepełnosprawnych, ks. proboszcz oraz

kierownik  Ośrodka.  Salka  służy  osobom  niepełnosprawnym,  w  ramach  projektu  świadczone  są

usługi fizjoterapeutyczne stacjonarne w salce oraz niestacjonarne w terenie.  Projekt  ma na  celu

umożliwienie osobom niepełnosprawnym poprawić funkcjonowanie w środowisku. W  minionym

roku wydatkowano kwotę 97.483,00 zł w tym udział gminy 3.944,00 zł.

Uwag, ani pytan do Pani Kierownik nie zgłoszono. 
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PRZERWA 14:50 – 15:05

Ad.   4.   Podjęcie uchwał w sprawie:  

4.1. uchwalenia Statutu Gminnego Ośrodka pomocy Społecznej w Lubaszu

Projekt  omówiła  Kierownik  GOPS.  Z  uwagi  na  zwiększenie  zadań  realizowanych  przez  Gminny

Ośrodek Pomocy Społecznej w Lubaszu koniecznym jest dostosowanie zapisów w statucie jednostki

do nowego zakresu obowiązków. Akt ten reguluje zadania, wewnętrzną organizację, cele istnienia i

sposób działania Ośrodka. Pani Kierownik projekt uchwały odczytała.

Uwag nie zgłoszono

Głosowanie 

Za- jednogłośnie                                         (głosowało 14 obecnych radnych) 

Uchwała Nr XXXVI/347/17 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad.    4.2. określenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w ośrodkach wsparcia i  

mieszkaniach chronionych

Projekt  omówiła  Kierownik  GOPS.  Zgodnie  z  przepisami  ustawy  o  pomocy  społecznej  do zadań

własnych gminy o charakterze obowiązkowym należy udzielenie schronienia, zapewnienia posiłku

oraz  niezbędnego  ubrania  osobom  tego  pozbawionym.  Udzielenie  schronienia  następuje  przez

przyznanie  tymczasowego  miejsca  w  noclegowni,  schronisku  dla  osób  bezdomnych  oraz  w

ogrzewali.  Na  terenie  naszej  gminy nie  ma  ośrodka  wsparcia,  mieszkania  chronionego,  dlatego

zgodnie z wytycznymi Ministerstwa Rodziny, Pracy i Polityki Społecznej w zakresie pomocy osobom

bezdomnym, kierując osobę do ośrodka wsparcia np. schroniska , gmina ponosi na rzecz podmiotu

prowadzącego to schronisko pełną odpłatność za pobyt tej osoby. Stosownie do  zapisów  ustawy

rada gminy w drodze uchwały ustala, w zakresie zadań własnych, szczegółowe zasady ponoszenia

odpłatności za pobyt w ośrodkach wsparcia i mieszkaniach chronionych. Osoby nie ponoszą opłat,

jeżeli dochód osoby samotnie gospodarującej lub dochód na osobę w rodzinie nie przekracza kwoty

kryterium  dochodowego.  W  przypadku  gdy  dochód  osoby  przekracza  odpowiednie  kryterium

dochodowe, tzn. w przypadku osoby samotnie gospodarującej  aktualne kryterium to kwota  634zł,

a  w  przypadku osoby w rodzinie  514zł.  Odpłatności  ustalono widełkowo.Osoba,  której  zostanie
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ustalona  opłata  będzie  ją  uiszczać na  konto  Gminnego  Ośrodka  Pomocy  Społecznej.  Następnie

Kierownik GOPS projekt uchwały odczytała.  

Uwag nie zgłoszono

Głosowanie 

Za- jednogłośnie                                         (głosowało 14 obecnych radnych) 

Uchwała Nr XXXVI/348/17 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad.    4.3.  regulaminu  wynagradzania  nauczycieli  zatrudnionych  w  szkołach  i  przedszkolach  

prowadzonych przez Gminę Lubasz

Projekt uchwały  przedstawiła Z-ca Wójta  Grażyna Graj.  W związku z wejściem ustawy o zmianie

finansowania zadań oświatowych,  w ustawie  Karta Nauczyciela  wprowadzono cały szereg zmian.

Z dniem 01 stycznia 2018 roku nauczyciele utracili miedzy innymi uprawnienia socjalne określone

w  art.  54  ust.  1-4  oraz  ust.  6-8  Karty  Nauczyciela.  Dlatego  zawarte  regulacje  w  Uchwale  NR

XXXII/322/17 RADY GMINY LUBASZ z dnia 14 listopada 2017 r. w sprawie regulaminu wynagradzania

nauczycieli zatrudnionych w szkołach i przedszkolach powadzonych przez Gminę Lubasz wymagały

zmian – dostosowania do zmian wprowadzonych w Karcie Nauczyciela. Pani  Grażyna Graj  projekt

uchwały odczytała. 

Uwag nie zgłoszono

Głosowanie 

Za- jednogłośnie                                         (głosowało 14 obecnych radnych) 

Uchwała Nr XXXVI/349/17 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 4.4. wprowadzenia opłaty targowej

Projekt  uchwały  odczytała  Arleta  Przybył.  Uchwała  dotyczy  ustalenia  stawek   dziennej  opłaty

targowej na następującym  poziomie:

1. za stanowisko o wymiarach 2,50 mb x 5,00 mb – 8,00 zł,

14



2. za sprzedaż artykułów rolno –  spożywczych na festynach, odpustach i  innych imprezach oraz

sprzedaż waty cukrowej i pierników   -  15,00 zł /stoisko,

3. sprzedaż artykułów pozostałych na festynach, odpustach i innych imprezach  - 35,00 zł/stoisko.

Pani Arleta projekt uchwały odczytała

Uwag nie zgłoszono

Głosowanie 

Za- jednogłośnie                                         (głosowało 14 obecnych radnych) 

Uchwała Nr XXXVI/350/17 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad.   4.5. nabycia działki  

Projekt uchwały przedstawiła Pani Alicja Kaźmierczak. Uchwała dotyczy nabycia działek oznaczonych

numerami 141/1,  140/1 oraz 128/1   położonych w miejscowości  Jędrzejewo,  obręb geodezyjny

Jędrzejewo. Stanowią one własność osób prywatnych.  Obecnie stanowią one część ścieżki pieszo -

spacerowej prowadzącej  wzdłuż  drogi powiatowej. Ścieżka została wybudowana celem  poprawy

bezpieczeństwa  dzieci  i  mieszkańców  uczęszczających  z  tzw.  osiedla  do  szkoły  czy  do  centrum

miejscowości. Pani Alicja projekt uchwały odczytała. 

Uwag nie zgłoszono

Głosowanie Za- jednogłośnie                                         (głosowało 14 obecnych radnych) 

Uchwała Nr XXXVI/351/17 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 4.6 ustalenia dopłat do taryfy za zbiorowe odprowadzanie ścieków

Projekt  uchwały  przedstawił  Pan  Andrzej  Żaczek.  Zgodnie  z  przepisami   ustawy   o  zbiorowym

zaopatrzeniu  w  wodę  i zbiorowym  odprowadzaniu  ścieków  rada  gminy  może  podjąć  uchwałę

o dopłacie dla  jednej,  wybranych lub wszystkich taryfowych grup odbiorców usług.  Dopłata  jest

przekazywana przez gminę przedsiębiorstwu wodociągowo – kanalizacyjnemu.

W roku 2018 planuje się wzrost cen usług związanych z dostawą wody i odprowadzaniem ścieków

w  związku  ze  zmianą  podatków  lokalnych,  co  powoduje  konieczność  zweryfikowania  dopłat

w wysokościach odpowiednio 4,21 zł/m³ ne=o od    ścieków dostarczanych przez osoby fizyczne
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i 2,99 zł/m³ od ścieków dostarczanych przez zakłady produkcyjne i przemysłowe. Ścieki dowożone

objęto stawką 1,00 zł/m³ wywołuje to konieczność dopłaty w wysokości 8,31 zł/m3.      

Józef Cichorek – zwrócił uwagę, że osoby dowożące scieki ponoszą koszty bardzo wysokie bo np. Jak

wywozi spółka to Kruteczek czy Prusinowo wychodzi ok. 13,5 zł za m3, a ci co maja kanalizację to

5,11 zł/m3 to się inaczej tutaj przedstawia. Zaznaczył, że proponował już na komisji, aby nie obciążać

osób dowożących za zrzut tą złotówką, ale nie było aprobaty pozostałych radnych, dlatego on bedzie

przeciwko tej uchwale.

Innych uwag nie zgłoszono

Głosowanie 

Za- 10       Przeciw   - 3     Wstrzymujących się – 1                      (głosowało 14 obecnych radnych) 

Uchwała Nr XXXVI/352/17 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad.  4.7.  uchwalenia  Wieloletniego  Planu  Rozwoju   i  Modernizacji  Urządzeń  Wodociągowych

i Kanalizacyjnych  na lata 2018 – 2020 Gminnego Zakładu Komunalnego Spółka z o.o.

Projekt  uchwały  przedstawił  Pan  Andrzej  Żaczek.   Zgodnie  z  treścią  ustawy  o  zbiorowym

zaopatrzeniu w wodę i zbiorowym odprowadzeniu ścieków przedsiębiorstwo wodno - kanalizacyjne

przygotowuje i przedstawia wójtowi wieloletni plan rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych

i kanalizacyjnych. Taki plan został opracowany przez Gminny Zakład Komunalny Sp. z o. o. w Lubaszu,

która  w  imieniu  Gminy  Lubasz  prowadzi  gospodarkę  wodno  -  ściekową.  Plan  jest  zgodny

z zamierzeniami gminy. Plan określa w szczególności 

- niezrealizowane dotychczas inwestycje,

- nakłady inwestycyjne w poszczególnych latach

- przedsięwzięcia racjonalizujące zużycie wody oraz odprowadzenie ścieków.

Pan Andrzej projekt uchwały odczytał.

Uwag nie zgłoszono

Głosowanie 

Za- jednogłośnie                                         (głosowało 14 obecnych radnych) 

Uchwała Nr XXXVI/353/17 stanowi załącznik do protokołu. 
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Ad. 4.8.  zmian w uchwale budżetowej 2018r.

Zmiany przedstawiła  Z-ca Wójta Grażyna Graj.  W zakresie wydatków dostosowano limity planów

wydatków  projektu  unijnego  tzw.  Miękkiego  pn.”Odnowa  edukacji  w  Gminie  Lubasz….”  na

poszczególne jednostki realizujące projekt do wartości, których nie zrealizowano w 2017 r. oraz do

wartości  rzeczywistych  wynikających  z  umowy.  Zmieniono  również  limit  planu  poszczególnych

pozycji wydatków projektu unijnego tzw. miękkiego pn.”Zapraszamy do Bajki” do realnych potrzeb

wynikających z realizacji  projektu. Ponadto wprowadza się  zmiany w planie finansowym sołectw

i Urzędu Gminy.

Z-ca Wójta projekt uchwały odczytała.

 Uwag nie zgłoszono

Głosowanie 

Za- jednogłośnie                                         (głosowało 14 obecnych radnych) 

Uchwała Nr XXXVI/354/17 stanowi załącznik do protokołu.

Ad. 4.9. ustalenia roku jubileuszowego w Gminie Lubasz 

Projekt  uchwały  przedstawił  Wójt  Gminy.  11 listopada  1918  roku po 123  latach niewoli,  Wolna

Polska  powróciła  na  mapy  świata.  Odzyskanie  niepodległości  dokonało  się  poprzez  walkę  pełną

poświęcenia i bohaterstwa nie tylko na polach bitew, ale i w codziennych zmaganiach o zachowanie

duchowej i  materialnej  tożsamości  narodowej.  W 2018 roku obchodzić  będziemy także  100-tną

rocznicę wybuchu Powstania Wielkopolskiego. Walki powstańcze objęły także teren Gminy Lubasz, a

z naszego terenu wywodzą się dowódcy Powstania. Te dwie bardzo ważne daty powinny skłonić nas

do głębokiej refleksji popartej dążeniami do uczczenia rocznic.

Wójt projekt uchwały odczytał. 

Uwag nie zgłoszono

Głosowanie 

Za- jednogłośnie                                         (głosowało 14 obecnych radnych) 

Uchwała Nr XXXVI/355/17 stanowi załącznik do protokołu. 
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Ad. 5.   Interpelacje i zapytania radnych.  

 Marek Wicher – stwierdził,  że w porządku obrad było -  na komisjach przedstawiano inwestycje

Prezesa  GZK dotyczące  urządzeń wodociągowych,  ale  na  sesji  tego  nie  przedstawiono i  nie  wie

dlaczego.

 Marek Wicher -  doziarnić parking na ul. Kościelnej (stoi woda, są dziury trzeba troche poprawić)

i parking na ul. Szkolnej (dzierżawiony). Gmina płaci dzierżawę za pieniądze mieszkańców, ale jak sie

tam zaparkuje to trudno niekiedy wysiąść, ponieważ stoi

 Marek  Wicher  – przypomniał,  że  na  ostatnim  zebraniu  wiejskim  w  Lubaszu  zawnioskował  o

organizację takiego mniejszego punktu gromadzenia elektrośmieci w GZK. Taki punkt powstał przy

szkole i jest to bardzo dobry pomysł, ale taki punkt jego zdaniem winien znajdować się również na

terenie GZK co ułatwiłoby naszym mieszkańcom oddawanie tych odpadów. Nie musieliby jechac na

Sławienko  czy ul. Szkolną – byłoby lepiej.  Zaznaczył, że dużo elektrośmieci nasi mieszkańcy wożą do

Czarnkowa bo sam wielokrotnie to widział. 

Marek  Wicher  -  Zapytał  kiedy  będzie  przecięcie  wstęgi  na  nowym  targowisku?   Kiedy  będzie

otwarte? 

 Marek Wicher – zaznaczył, że zgłaszał już wcześniej sprawę dotycząca oznakowania, a konkretnie

dotyczy to znaku „przejście dla pieszych” na ul. Sportowej. Obecnie nie ma śniegu to widać pasy, ale

jak popada to nie będzie tego widać, a znak jest obrócony (stwierdził, że będzie chyba prościej jak

sam go odwróci, aniżeli odpowiadać później radnemu że został znak już odwrócony)  

 Kazimierz Wicher  -zwrócić się do RDW o zamontowanie barierek (2mb) przy skrzyżowaniu na ul.

Polną  w  m.  Dębe.  Jest  wykonany  rów  osuszający,  który  jest  dość  głęboki  i  jest  to  trochę

niebezpieczne. 

Ad. 6.   Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych  

Ad.   7. Wolne wnioski i informacje.  

P.B. - była   podejmowana uchwała odnośnie targowiska, dlatego mam takie pytanie albo prośbę

abyśmy pomyśleli o wykonaniu np. dwóch szaletów. Lubasz ma z tym problem , ludzie zgłaszają. Jest

problem  bo  stojący  na  przystanku  czy  handlujący  nie  mają  możliwości  załatwić  swych  potrzeb
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fizjologicznych. Zaznaczył, że mogą one być odpłatne np. za 1 zł.  Kolejna sprawa dotyczy zadaszeń

miejsc targowiskowych. Zaznaczył, że kiedy była projektowana MILA to o czymś takim się mówiło

można pomyśleć o tych targujących, żeby ułatwić im życie 

Następnie  odniósł  się  do  przebudowywanego  budynku,  ponieważ  skorzystał  z  okazji  i  chciał

sprawdzić  jak  wygląda  dokumentacja  ale  takiej  jeszcze  nie  ma  i  nikt   jej  nie  widział  (pytał

pracowników), dlatego jeżeli jest jakaś wizualizacja to chciałby ją zobaczyć – może Wójt ja posiada

Szymon Szwed – poinformował zebranych o ofercie GOK na okres ferii zimowych. Zajęcia odbywały

się będą  w każdym sołectwie  po 1,5 godz w tygodniu  w uzgodnieniu z sołtysami. Będą  również

wyjazdy na  basen w połączeniu  z bilingiem w Obornikach i  w połączeniu  z  lodowiskiem w Pile.

Wyjazdy odpłatne, ale sprawdzone od kilku lat i cieszące się powodzeniem. Poinformował o kolejnej

edycji  Freestyle Night. Zaoferowało się już ponad 150 uczestników, w tym 30 zagranicznych. Zaprosił

wszystkich na halę, aby mogli zobaczyć jak ta rywalizacja wygląda. Przypomniał, że na koniec ferii

będą  jeszcze  dwie  imprezy  sportowe  na  hali  –  turniej  oldboj   (projekt  realizowany  wraz  z

pomysłodawcą Andrzejem Macyszynem) oraz Spartakiada Zimowa poszerzona o dwie konkurencje,

które winny sprawić, że zainteresowanie będzie jeszcze większe (sołtysi materiały otrzymali, a tych

których nie ma to zostaną im dostarczone). 

Następnie Przewodnicząca Rady Gminy przedstawiła pytania Pana P.G. przesłane drogą elektroniczną

tj. 

1. W związku z (planowanym) uruchomieniem monitoringu miejskiego prosi o  ustawienie tablic

„miasto monitorowane” przy tablicach E-17a

2. pyta dlaczego podczas ostatniej sesji w grudniu nie został odtworzony na sesji załącznik z filmem

pokazujący jakość wody. W związku z tym proszę o opublikowanie tego filmu i  dołączenie go do

protokołu z posiedzenia sesji RG.

3. informuje  ,  ze  w  sieci  pojawiły  się  zdjęcia  zdewastowanego parku.  Pyta  czy  działają  kamery,

poniewaz z  tego co wie to one tam są. Jeśli  tak to czy sprawca zniszczeń został zarejestrowany

i odnaleziony.

4. zaznacza, że nie otrzymał jeszcze części odpowiedzi z poprzednich zapytań.
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Wójt Gminy odnosząc się do w/w pytań stwierdził,  że w  kwesZi  zdewastowanej  ścieżki trudno

ustalić sprawcę. Jest przykro, że wybudowane wcześniej obiekty są dewastowane, że nie szanujemy

tego co zrobili  poprzedni wójtowie. Nie wiemy czy byli  to nasi mieszkańcy czy nie. Zaznaczył,  że

poprosił, by zamieścić to w internecie – aby z tego wyciągać wnioski. Jeżeli chodzi o inwestycje to

przedstawił  je  Pan  Andrzej  Żaczek  (w  ramach  uchwały)   Natomiast  jeżeli  chodzi  o  drogi  to

gromadzony jest materiał na ich doziarnianie – drogi i parkingi będą naprawiane. Odnosząc się do

znaków poprosił radnych, by te sprawy były załatwiane na bieżąco z pracownikiem UG. 

Marek Wicher – nadmienił, że nie odzywał by się w tej sprawie, ale wniosek zgłaszał już miesiąc

wcześniej. 

Wójt  Gminy  – zaznaczył,  że  było wiele  inwestycji  w ubr.  (droga Antoniewo –  Krucz, Kamionka  –

Sokołowo, przedszkole, czy tez zakup wiat) i parking, przeniesienie targowiska na ten parking nastąpi

na początku marca br. W kwesZi zaś skrzyżowania drogi wojewódzkiej z ul. Polną to wniosek zostanie

skierowany  do  RDW.  Odpowiadając  natomiast  Panu  P.B.  w  sprawie  ubikacji  zwrócił  uwagę,  że

wniosek jest zasadny. Gmina próbowała uruchomić toalety bliżej przystanku, ale nie udało się dojść

do porozumienia z właścicielami gruntów, gdzie można by taki obiekt posadowić. Przypominał, że

przy remizie, gdzie obecnie jest targowisko jest TOI TOI i z niego można korzystać. W przyszłości

będzie on przestawiony w miejsce nowego targowiska. Zwrócił uwagę, że przy projektowaniu Mili

było dużo więcej miejsc parkingowych, aniżeli  powstało. Miały też powstać tam miejsca targowe

zadaszone.  Zaznaczył,  że  podczas  spotkania  z  targującymi  nie  zgłaszano  uwag  dotyczących

konieczności  zadaszenia  i  na  chwilę  obecną  zadaszeń się  nie  planuje  co nie  oznacza,  że  kiedyś

w przyszłości nie trzeba będzie nad tym pomyśleć. 

Odnosząc się do przebudowy budynku zwrócił uwagę, że w sprawozdaniu z pracy Wójta w pkt 2 jest

zapis „ Zgodnie z zawartą umową na realizację zadania przebudowy budynku gospodarczego przy

Szkole  Podstawowej  w  Lubaszu  w  systemie  „zaprojektuj  –  wybuduj”  Wykonawca  przedstawił

koncepcję rozbudowy i przebudowy.”  Przypomnę, że blisko 2 tygodnie temu było w sali spotkanie

na  którym  byli  przedstawiciele  szkoły,  rady  rodziców  stowarzyszeń  działających  na  rzecz  osób

niepełnosprawnych, seniorzy  oraz wykonawca i projektant, a ze mną także pracownicy Urzędu. Po

tym spotkaniu przybyły osoby już z koncepcją, która była uszczegóławiana (zdecydowano, że będą
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dwa  gabinety,  gdzie  będzie  można  prowadzić  zajścia  indywidualne)   Koncepcja  znajduje  się  na

stanowisku ds inwestycji  i można to zobaczyć. Po dopracowaniu zrealizowany będzie projekt do 3

maja br. 

Marek Wicher zapytał czy parking przy szkole będzie wykonany przy modernizacji ul. Podgórnej, czy

też przy realizacji inwestycji o której mówił Wójt. 

Wójt Gminy – projekt na budowę ul. Podgórnej już jest i zakłada on budowę parkingu przy budynku

Nr  4  SP  oraz  na  wykupionych  od  mieszkańca   gruntach (blisko  400m2),  połączenie  –  przejście

pomiędzy budynkiem Nr 3, a ul. Podgórną (zostało już wykonane), wymianę chodników oraz  asfalt

na odcinku od przedszkola do ul. Sportowej. Wartość projektu  ok. 700 tys. Po rozeznaniu jaki koszt

będzie budowy parkingu przy budynku Nr 4 zdecydujemy kiedy będzie on wykonany. 

Pan P.B. - zauważył, że jak się coś robi to jakaś koncepcja, jakiś szkic  powinien być w dokumentach.

Na spotkaniu była chyba jakaś wizualizacja, żeby tym osobom coś pokazać. To inwestycja za 0,5 mln

zł to  trzeba wymagać od wykonawcy, aby był jakiś szkic  - to się mieszkańcom należy, jakiś ślad.

W związku z tym, że było spotkanie poprosił o protokół z tego spotkania – co zebrani ustalili? 

Poprosił, aby dwie latarni przy Lewiatanie się paliły, aby mieszkańcy czuli się bezpiecznie.

Wójt Gminy stwierdził, że latarnie są zgłoszone  - ENEA zgłaszała, że dodatkowo musi przyciąć gałęzie

drzew, które są poza pasem drogi wojewódzkiej. Odnośnie szkicu zaprosił  Pana P.B. do siebie do

gabinetu,  aby  mógł  zobaczyć  jakie  są  propozycje  modernizacyjne  tego  budynku.  Zaznaczył,  że

wskazane są również wymiary poszczególnych pomieszczeń  - powierzchnia ogólna 100-110m2

Ad. 8. Zakończenie sesji

Następnie wobec wyczerpania porządku obrad Przewodnicząca zamknęła obrady XXXVI sesji Rady

Gminy Lubasz. 

Sesja zakończyła się o godz 16:10

Protokołowała Janina Szwerkolt

Sekretarz obrad Andrzej Buśko
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